
 

GÖZLEMCİ RAPORU 
 
Yarışın Adı : 2025 AÇILIŞ KUPASI OPTİMİST YARIŞI 
Yer : Era Yelken Kulübü / Bodrum - Bitez 
Tarih : 14-15-16 ŞUBAT 2025  
Gözlemci : Ceren VEZİROĞLU 
 
 
 
Yarışa Gözlemci Olarak Gitme Nedeni: Muğla bölgesinde faaliyet gösteren kulüplerin yarışta 
görev alacak kadroyu deneyimli bulmamaları. 
 
TYF tarafından tecrübeli bir başhakem ve parkurcunun  görevlendirilmesi, yarış yönetimi 
sırasında il hakemlerini eğitmesi ve tecrübe kazanmalarına yardımcı olması talep edilmiştir.  
 

1. Genel Değerlendirme Yarışın organizasyon yapısı 

 İl temsilciliğinin, il programında yer alan Era yelken kulübünün ev sahipliğinde gerçekleştirdiği 
2025 AÇILIŞ KUPASI OPTİMİST YARIŞI 
Hava ve deniz koşulları 
Her iki gün de ortalama 120 dereceden 10-12 knot hızında esen rüzgarın hakim olduğu bir 
parkur.  
Katılımcı kulüp ve sporcu sayıları 
5 kulüp, Optimist ve Optimist Jr olmak üzere toplam 88 sporcu yarışa katılım sağlamıştır. 

2. İl Temsilcisi 

İl temsilcisinin organizasyon içindeki rolü 
Muğla il Temsilcimiz Serdar KAYHAN organizasyonun gerekliliklerini İl Gençlik Müdürlüğü ile 
irtibata geçerek ve İl Hakem kurulunun hakem atamalarını yapmasını sağlayarak görevini 
yerine getirmiştir. 
Yarış süresince gösterdiği performans 
Muğla İl Temsilcimiz, hakemlerin hazırlık günü olan ilk gün ev sahibi kulübü ziyaret ederek 
organizasyonun hazırlık sürecini yakından takip etmiştir. Yarışın ilk gününde parkur ve 
komiteyi denizde denetlemiş, son gün ise ödül töreni ve diğer organizasyonel hazırlıkları 
tamamlamıştır. 
Gözlenen eksiklikler veya olumlu yönler 
Gözlemci olduğum yarışta Muğla il temsilcimiz Serkan KAYHAN üzerine düşen tüm görevleri 
hakkı ile yerine getirmiştir.  
Kulüp yöneticileri ve antrenörlerin beklentilerini daha iyi anlamak adına ilişkilerin daha 
güçlendirmesi, hakemlerin gelişmesini sağlayacak koşulları sağlaması, bölgede faaliyet 
gösteren ancak faaliyete katılmayan kulüpleri daha aktif hale getirmesi gerektiğini 
düşünüyorum. 



3. İl Hakem Kurulu  

İl hakem kurulunun  organizasyon içindeki rolü 
İl Hakem kurulu, Muğla il hakemlerine öncelik vererek gerekli atamayı yapmıştır.  

Yarış süresince gösterdiği performans 
Yarışın ilk günü İl hakem kurulu üyesi Sevinç Tuncalı EMEK kulübe gelerek yarış sonrası ekibi 
ziyaret etmiş, ekibin çalışmalarını ve performansını, eksikleri değerlendirmek üzere 
gözlemlemiştir.  
İl Hakem Kurulu Başkanı Nursel KIRBALİ Ödül töreni günü Kulübe gelerek organizasyonel 
işerin yapılmasına katkı sağlamıştır.  

Gözlenen eksiklikler veya olumlu yönler 

İl yarışlarında ve eğitimlerde İl hakem kurulu üyelerinin daha aktif rol üstenmesi gerekmektedir.  

4. Hakemler ve Başhakem 

Hakem sayısı ve görev dağılımı 
İlk olarak ataması yapılan hakem sayısı yarışı yapmak için yeterli değildi. İl Temsilcimiz 
Serkan KAYHAN, İl Hakem Kurulu Üyesi Sevinç Tuncalı Emek ve Başhakemimiz Başak 
Tüzün KARABUĞ ile yaptığım telefon görüşmelerinde hakem sayısının artırılmasını tavsiye 
ettim. Ekibe, Hakem ve Yardımcı Personel olmak üzere katılan arkadaşlarımız ile yeterli 
sayıya ulaştık.  

Genel olarak hakem ekibinin performansı 
Genel olarak yarışta görevli olan arkadaşlarımız aday statüsünde ya da yardımcı personel 
statüsünde olan ekip üyeleri olmalarına rağmen şaşırtıcı bir biçimde rollerini çok başarılı bir 
şekilde yerine getirdiler. 
Parkur olması gereken düzende çok az hata ile zamanında hazır hale getirildi. Startlar 
zamanında ve sporcuyu bekletmeden arka arkaya verildi. Finiş ve sekreterlik düzeltme 
talebi almadan zamanında skoru katılımcılar ile paylaştı.   
Yarış kurulunun tüm üyeleri büyük azim ve hevesle görevlerini kusursuz şekilde yerine 
getirmek için iş birliği içerisinde hareket etti. 

5. Antrenörler ve Kulüpler 
Kulüplerin organizasyondan beklentileri  

 Kulüpler/antrenörler sporcuları için; 
• Daha çok yarış yapılmasını, 
• Masraf yaparak geldikleri yarış alanında kaliteli yarışların yapılmasını  
• Deneyim ve tecrübeleri olan hakemlerin yarışları yönetmesini, 
• Geçmiş dönemde yapılan yarışları başarılı bulmadıklarını, 
• Seslerini duyurmak istediklerini belirtiyorlar. 

 



6. Sonuç ve Öneriler 

Gözlemlenen olumlu yönler  
• Antrenörler seslerini duyulmasından mutlu, Merkez Hakem Kurulu’nun desteğinden 

dolayı olumlu ve gelecek yarışlar için beklentide.  
 

• Aday hakemlerinde iyi bir yarış yapabileceğine, gelişmeleri için şans vermeyi 
değerlendirme konusuna olumlu yaklaşıyorlar.  

•  Hakemler hırslı ve azimli.  
• Kendilerini geliştirebilmek için daha çok yarış, eğitim, klinik ve destek beklentisinde. 

Geliştirilmesi gereken noktalar 

• Tüm birimlerin arasındaki iş birliğinin artırılması, 
 

• Tecrübeli hakemler tarafından yeni arkadaşlarımızın bilgi ve tecrübelerini artıracak 
kliniklerin & hakem sohbetlerinin organize edilmesi  

Gelecek yarışlar için öneriler 
Gelecek yarışlarda görevlendirilecek arkadaşlarımız tecrübeli bir hakemin desteğine ihtiyaç 
duyuyorlar, yarış öncesi ve yarış günleri yapılacak klinikler ile desteklendiği takdirde kısa bir 
süre içinde kendilerini geliştirme potansiyeli taşıyorlar.  
Tecrübeli Muğla il hakemlerinin özel yarışların yanı sıra İl Yarışlarına görev almalarını 
sağlayacak cazibenin yaratılması gerekiyor. 
 
 
Saygılarımla, 
Ceren VEZİROĞLU 
 


